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اخبارخبر

اعلام محدودیت های ترافیکی 
جاده ها برای چهارشنبه تا یکشنبه

رئیس مرکز اطلاعات و کنترل ترافیک پلیس 
و  محدودیت ها  فراجا  رانندگی  و  راهنمایی 
در  کشور  جاده های  ترافیکی  ممنوعیت های 
تعطیلات پایان هفته و شنبه آتی را تشریح کرد. 
سرهنگ احمد شیرانی در گفت وگو با ایسنا، با 
اشاره به محدودیت ها و ممنوعیت های ترافیکی 
جاده های کشور از روز چهارشنبه ۱۲ بهمن ماه 
تا یکشنبه ۱۶ بهمن ماه  گفت:  براساس تدابیر 
اتخاذ شده تردد موتور سیکلت از ساعت ۱۲ ظهر 
روز چهارشنبه تا ساعت شش صبح روز یکشنبه 
از محورهای کرج - چالوس، هراز، فیروزکوه و 
محور تهران - سمنان - مشهد و بالعکس ممنوع 
است. البته تردد موتورسیکلت های انتظامی و 
در  ضروری  ماموریت های  انجام  برای  امدادی 

مسیر مجاز جریان ترافیک بلامانع خواهد بود.
رئیس مرکز اطلاعات و کنترل ترافیک پلیس 
راهنمایی و رانندگی فراجا درباره محدودیت های 
گفت:   نیز   سواری  خودروهای  برای  تردد 
با  البته  و  چالوس  محور  بازگشایی  درصورت 
وسایل  انواع  تردد  میدان،  فرمانده  تشخیص 
نقلیه از ساعت ۱۲ تا ۲۴ روز های چهارشنبه و 
پنجشنبه  از مرزن آباد به سمت کرج ممنوع 
راه  پلیس  مأمورین  اعلام  صورت  در  و  بوده 
ساعت  از  نقلیه  وسایل  انواع  تردد  درمحل، 
۱۶ تا ۲۴  همان روز از میدان امیرکبیر کرج و 
آزادراه تهران - شمال به سمت مرزن آباد بصورت 

یکطرفه خواهد بود.
وسایل  انواع  تردد  همچنین  افزود:  شیرانی 
و  جمعه  روزهای   ۲۴ تا   ۱۲ ساعت  از  نقلیه 
شنبه از کرج و ابتدای آزادراه تهران - شمال به 
سمت مرزن آباد ممنوع بوده و در صورت اعلام 
مأمورین پلیس راه درمحل، تردد انواع وسایل 
نقلیه از ساعت ۱۶ تا ۲۴ همان روز از مرزن آباد 
به سمت کرج و تهران بصورت یکطرفه خواهد 

بود.
وی با اشاره به محدودیت های تردد در محور 
هراز نیز گفت: تردد انواع وسایل نقلیه از ساعت 
رودهن  از  شنبه  و  جمعه  روزهای   ۲۴ تا    ۱۴
به سمت آمل ممنوع بوده و در صورت اعلام 
مأمورین پلیس راه درمحل، تردد انواع وسایل 
نقلیه از ساعت ۱۶ تا ۲۴ همان روز از آب اسک 
بصورت  مشاء(  )محدوده  رودهن  سمت  به 

مقطعی یکطرفه خواهد بود.
رئیس مرکز اطلاعات و کنترل ترافیک پلیس 
راهنمایی و رانندگی فراجا درباره محدودیت های 
اعمال شده برای تردد وسایل نقلیه سنگین به 
استثناء حاملان موادسوختی یا فاسدشدنی نیز 
گفت:  تردد انواع تریلر، کامیون و کامیونت از 
محور کرج – چالوس و بالعکس کماکان ممنوع 
تریلرها  کلیه  تردد  نیز  هراز  محور  در  است. 

کماکان ممنوع است.
و  کامیون ها  کلیه  تردد  داد:   ادامه  شیرانی 
کامیونت ها به استثنای حاملان مواد سوختی و 
فاسدشدنی از ساعت ۱۲ تا ۲۴ روزهای چهارشنبه 
و پنجشنبه و همچنین از ساعت ۶ تا ۲۴ روزهای 
از محور هراز ممنوع  جمعه، شنبه و یکشنبه 

است.
در  شده  اعمال  محدودیت های  درباره  وی 
محور تهران – فیروزکوه - قائمشهر نیز اظهارکرد: 
تردد تمامی کامیون ها و کامیونت ها به استثنای 
حاملان مواد سوختی و فاسدشدنی از ساعت ۱۲ 

تا ۲۴ روزهای جمعه و شنبه ممنوع است.
رئیس مرکز اطلاعات و کنترل ترافیک پلیس 
در  اینکه  بیان  با  فراجا  رانندگی  و  راهنمایی 
محور آستارا – اردبیل وبالعکس نیز تردد کلیه 
کامیون ها و کامیونت ها به استثنای حاملین 
تا   ۱۲ ساعت  از  شدنی  فاسد  و  سوختی  مواد 
۲۴ روزهای پنجشنبه و جمعه است، گفت: در  
محور قدیم رشت – قزوین وبالعکس نیز تردد 
کلیه کامیون ها و کامیونت ها به استثنای حاملان 
مواد سوختی و فاسدشدنی از ساعت ۱۲ تا ۲۴ 

روزهای پنجشنبه و جمعه ممنوع است.
و  رانندگان  از   ۱۲۰ شماره  اعلام  با  شیرانی 
مسافران خواست که پیش از شروع سفر حتما 
با این شماره تماس بگیرند و با اطلاع از آخرین 
وضعیت جوی و ترافیکی جاده ها و نیز محورهای 
دارای انسداد و محدودیت ترافیکی، مناسب ترین 
زمان و مسیر را برای انجام سفرهای خود انتخاب 

کنند.

سلاجقه خبر داد
»تغییر استانداردهای شاخص 

آلودگی هوا« پیشنهاد محیط زیست 
نیست

علی سلاجقه رییس سازمان حفاظت محیط 
زیست در واکنش به طرح تغییر شاخص های 
طرح  این  عنوان  هیچ  به  گفت:  هوا  آلودگی 
آلایندگی ها  بحث  درباره  پیشنهادی  هیچ  و 
نشده  مطرح  زیست  محیط  سازمان  سوی  از 

است.
با ورود به فصل سرما برودت هوا از سویی 
تعطیلی  باعث  دیگر  سوی  از  هوا  آلودگی  و 
و  آموزش  وزارت  اعتراض  و  مدارس  متوالی 
وزیر  بهمن ماه   ۳ به طوری که  شد،  پرورش 
آموزش و پرورش از تعلیق ملاک شاخص های 
و  داد  خبر  مدارس  تعطیلی  در  هوا  کیفیت 
گفت: اگر شاخص های جهانی کیفیت هوا را 
از  کمتر  شاخص  دیگر  کشورهای  در  ببینید، 
۳۰۰ باشد، تعطیل نمی کنند اما شاخص برای 
بستند   ۱۵۰ روی  ما  برای  را  مدارس  تعطیلی 
بود که شبیه دوره کرونا  و تعطیلی ها طوری 
ما  آلایندگی  شاخص های  که  درحالی  شدیم؛ 

زیر ۲۰۰ هستند.
که  حالی  در  و  نوری  صحبت های  از  پس 
منتظر واکنش سازمان محیط زیست به تغییر 
از  جلوگیری  برای  هوا  کیفیت  شاخص های 
تعطیلی مدارس بودیم، احمد وحیدی - وزیر 
تغییر  طرح  که  سازمانی  کرد:  اعلام   - کشور 
شاخص ها را ارائه داده سازمان حفاظت محیط 

زیست است.
این صحبت وزیر کشور یعنی سازمانی که 
باید دغدغه اصلی اجرای قوانین مربوط  خود 
آیین نامه های  مانند  هوا  آلودگی  کاهش  به 
شرایط اضطرار آلودگی هوا و قانون هوای پاک 
را داشته باشد، خواستار تغییر دستورالعمل ها 

شده است.
سازمان  رئیس   - سلاجقه  علی  اکنون 
این  به  واکنش  در   - زیست  محیط  حفاظت 
طرح اظهار کرد: به هیچ عنوان این طرح و هیچ 
سوی  از  آلایندگی ها  بحث  درباره  پیشنهادی 
سازمان محیط زیست مطرح نشده است. ما 
اقدامات علمی  پیگیری  انجام و  تنها در حال 

این موضوع هستیم.
از  یکی  به  مدارس  تعطیلی  افزود:  وی 
دغدغه های کشور تبدیل شده است چراکه از 
روز   ۵۰ از  کمتر  دانش آموزان  مهرماه  ابتدای 
این  رفته اند.  مدارس  به  حضوری  به صورت 
زیرساخت های  و  آموزش  بحث  به  موضوع 
کشور ضربه اساسی می زند. دانش آموزان در 
فضای مجازی علاوه بر تاثیرات مخرب آن، به 
نمی گیرند.  یاد  را  لازم  نکات  نیز  علمی  لحاظ 
بدین جهت وزارت آموزش و پرورش بانی این 
کار شد و این موضوع را پیشنهاد و مطرح کرد.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست تاکید 
و درمان،  بهداشت  و خاطرنشان کرد: وزارت 
سازمان  و  زیست  محیط  حفاظت  سازمان 
را دارند.  هواشناسی شاخص های خاص خود 
تعطیلی مدارس به محیط زیست هیچ ربطی 
باید  دولت  هیئت  در  وزیران  هیئت  و  ندارد 

تصمیمات لازم را بگیرند.
 ۹۷ سال  وزیران  هیات  داد:  ادامه  وی 
برمبنا  تعطیلی  و  آلایندگی  برای شاخص های 
آن ها تصمیمات لازم را اتخاذ کرد. اکنون نیز 

می تواند به تغییر آن اقدام کنند.
سلاجقه در پایان ضمن موافقت با این طرح 
توضیح داد: در بسیاری از کشورها با رسیدن 
تعطیل  را  کشور  نیز   ۳۰۰ تا   ۲۰۰ به  شاخص 
نمی کنند. بدین جهت شاخص ها باید به نحوی 
دبستان،  مهدکودک ها،  تعطیلی  که  باشد 
به  مبتلا  افراد  برای  حتی  و  بالاتر  سنین 
بیماری های خاص به طور متفاوت از یکدیگر 
باید  فعلی  محدوده  و  طیف  شود.  مشخص 
تغییر پیدا کند به طوری که با رسیدن شاخص 
به ۱۵۰ کشور تعطیل نشود. طیف شاخص های 

آلودگی هوا باید انعطاف پذیر باشد.

قضایی  کمیسیون  سخنگوی  دلخوش،  سیدکاظم 
مجلس این جملات را به فارس گفت، اما چند ساعت 
بعد در گفت وگو با خبرگزاری ایسنا، حرف های دیگری 

زد.
او در پاسخ به این پرسش که آیا مجلس مصوبه ای 
مبنی بر این که همه زنان برای خروج از کشور باید 
از »سرپرست« خود کسب اجازه کنند، داشته است؟ 
گفت: »مجلس و کمیسیون قضایی چنین مصوبه ای 
نداشته و آنچه در این باره بیان مطرح شده، ادعاهای 
نادرست است؛ کمیسیون با کمک معاون زنان ریاست 
جمهوری و نهادهای مرتبط حوزه زنان و فعالان این 
داشته  موضوع  این  تسهیل  برای  مصوبه ای  حوزه 

است.«
واکنش اجتماعی به مصوبه ای برای زنان 

به  زنان  خروج  برای  مصوبه ای  مساله  این  هرچند 
سرعت با تکذیب گوینده اش مواجه شد اما واکنش 
اجتماعی به چنین مصوبه ای شاید از تصور نمایندگان 
مجلس بسیار وسیع تر بود. واکنشی که با از حقوقدان 
تا فعالان اجتماعی و شهروندان را در بر گرفت و آن 
چنان بالا گرفت که چندین نماینده مختلف مجلس را 

برای تکذیب خبر داده شده به واکنش واداشت.
در همین حال اما فاطمه رحمانی، عضو فراکسیون 
از  که  »خبری  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  زنان 
سوی سخنگوی کمیسیون حقوقی - قضایی مجلس 
کشور  از  زنان  تمام  خروج  »ممنوعیت  در خصوص 
بدون اجازه سرپرست« اعلام شده، اصلا طرح نیست. 
که  دادند  نظری  یک  حقوقی،  کمیسیون  سخنگوی 
برداشت  و  ندارد  وجود  مجلس  در  طرحی  چنین 
شخصی ایشان است. « و به این ترتیب ماجرای خبری 
از قول سخنگوی کمیسیون حقوقی - قضایی مجلس 
شورای اسلامی منتشر شده بود پای نمایندگان بسیاری 
را به قضیه باز کرد. در این خبر که کاظم دلخوش، 
در  مجلس  قضایی   - حقوقی  کمیسیون  سخنگوی 
گفتگو با فارس مطرح کرد، اعلام شد: »از این پس 
خروج تمام زنان بالای ۱۸ سال از کشور باید با اذن 
سرپرست صورت گیرد. مگر در موارد خاص که با حکم 
دادگاه انجام می شود.« تا پیش از این مصوبه صرفا 
برای خروج زنان متاهل از کشور، اذن شوهر لازم بود و 
دختران مجرد بالای ۱۸ سال و زنان مطلقه و ... نیازی 

به کسب اجازه از شخص دیگری نداشتند.
انتشار این خبر در رسانه ها و شبکه های اجتماعی، 
موجی از اعتراضات و انتقادات و واکنش های کاربران، 

فعالان حقوق زنان و حقوقدانان را به دنبال داشت.
کامبیز نوروزی حقوقدان نیز در کانال تلگرام خود در 
این باره نوشت: »سخنگوی کمیسیون قضایی مجلس 
گفت در  جریان بررسی لایحه منع خشونت علیه زنان 
اعضای کمیسیون در جلسه امروز خود خروج بانوان از 
کشور را در شرایط عادی با اذن سرپرست دانستند، به 
جز در موارد خاص که در آن موارد خروج از کشور با 
حکم دادگاه انجام می شود. زنان مجرد بالای ۱۸ سال 
برای خروج از کشور نیازمند اذن سرپرست نیستند. 
این مصوبه حقوق زنان را محدودتر کرده است و باید 
آن را تحدید تازه ای علیه حقوق زنان دانست. اتفاق 
می افتد که جامعه زنان ایران از هر حیث در حال رشد 
و توسعه است و ایجاد چنین تنگناهای قانونی بیش از 
هر چیز به افزایش فاصله میان واقعیت های اجتماعی 
و مقررات قانونی می انجامد. در دوره حقوق در ایران 
همواره وقتی بین جامعه و مقررات قانونی تعارضی 

پیش آمده، مقررات قانونی برنده نبوده اند.«
نظر سخنگوی کمیسیون حقوقی مجلس، نظر ما 

نیست
مجلس  زنان  فراکسیون  عضو  مقصودی،  فاطمه 

خبرنگار  به  باره  همین  در  اما  اسلامی  شورای 
را  طرح  هنوز  چون  من  گفت:  همشهری آنلاین 
مطالعه نکرده ام و در جریانش نیستم، فعلا نمی توانم 

مصاحبه ای داشته باشم.
مجلس  زنان  فراکسیون  رئیس  قاسم پور،  فاطمه 
شورای اسلامی هم به خبرنگار ما گفت: آقای دلخوش 
درباره این طرح مصاحبه کرده و توضیح داده است. 
اصلا چنین طرحی نبوده و خود ایشان توضیح داده 
که اصلا چنین طرحی نبوده و غلط منتشر شده است.

فاطمه رحمانی، عضو دیگرِ فراکسیون زنان مجلس 
نیز در این خصوص در گفتگو با همشهری آنلاین اظهار 
کرد: این خبر که از سوی سخنگوی کمیسیون قضایی 
نیست. سخنگوی  طرح  اصلا  منتشر شده،  مجلس 
کمیسیون حقوقی، یک نظری دادند که چنین طرحی 
در مجلس وجود ندارد و شاید برداشت شخصی ایشان 

است.
رحمانی ادامه داد: ما لایحه ای داریم به نام »لایحه 
در  سعی  آن  در  اتفاقا  و  زنان«  علیه  منع خشونت 
که  گفته ایم  این لایحه  در  داریم.  زنان  امور  تسهیل 
دختران ورزشکار و دیگر خانم ها اگر ضرورتی اقتضا کرد 
که از کشور خارج شوند، مصادیقش را معاونت زنان 
و خانواده مشخص کند تا دادگاه بتواند این امر را برای 

آنها تسهیل کند.
کمیسیون  سخنگوی  گفت:  مجلس  نماینده  این 
حقوقی درباره تصویب »طرح خروج تمام زنان بالای 
۱۸ سال از کشور با اذن سرپرست« یک نظری داده 
که نظر ما هم نیست و باید با خود کمیسیون حقوقی 
تماس گرفته شود. کمیسیون اصلیِ رسیدگی به این 
لایحه، کمیسیون اجتماعی است و کمیسیون حقوقی، 

کمیسیون فرعیِ رسیدگی به این لایحه است و اصلا 
طرحی به آن شکل که ایشان گفته اند، وجود ندارد و 
من اصلا نمی دانم ایشان این طرح را بر چه اساسی 

گفته است!
تا جایی  تاکید کرد:  عضو فراکسیون زنان مجلس 
که من اطلاع دارم، طرحی در رابطه با »خروج زنان از 
کشور با اذن سرپرست« در کمیسیون حقوقی مجلس 
ارائه و مطرح نشده است. حالا ایشان بر چه اساسی 

چنین نظری را داده اند، من اطلاعی ندارم.
روابط عمومی مجلس: برداشت غلطِ رسانه ها بود!

یک روز پس از انتشار این خبر جنجال برانگیز، روابط 
عمومی مجلس اصلاحیه ای در کانال اطلاع رسانی خود 
منتشر کرد و خبر سخنگوی کمیسیون حقوقی مجلس 

را » برداشت غلط رسانه ها« خواند.
در اطلاعیه روابط عمومی مجلس آمده است: »اولا؛ 
اساسا زنان مجرد بالای ۱۸ سال نیاز به موافقت فرد دیگر 
ندارند و مصوبه کمیسیون هم به هیچ وجه متعرض این 
مورد نشده است. ثانیا؛ حتی در مصوبه کمیسیون، در 
خصوص زنان متاهل به جای دادستان با اعطای اختیار 
به دادگاه خانواده که دارای تجربه لازم در این خصوص 
هستند، سعی در تسهیل قانون گذرنامه فعلی شده 
است تا همسر نتواند با دلایل غیرموجه، جلوی خروج 

بانوان از کشور را بگیرد.
بر اساس این متن چنانچه مثلا بانویی برای حضور در 
مسابقات ورزشی یا هر رویدادی نیاز به خروج از کشور 
این موضوع  با  باشد و همسرش بدون دلیل  داشته 
موافق نباشد، می تواند از مسیر طراحی شده در این 
مصوبه با استفاده از حکم دادگاه از کشور خارج شود.«

تکذیب مصوبه مجلس درباره شرط خروج از کشور 

برای زنان
مجلس،  قضایی  کمیسیون  سخنگوی  همچنین 
و  »مجلس  گفت :  در این باره  ایسنا  با   گفت وگو  در 
آنچه  و  نداشته  مصوبه ای  چنین  قضایی  کمیسیون 
است.  نادرست  ادعاهای  شده،  مطرح  باره  این  در 
و  زنان ریاست جمهوری  با کمک معاون  کمیسیون 
نهادهای مرتبط حوزه زنان و فعالان این حوزه مصوبه ای 

برای تسهیل این موضوع داشته است.«
و  حقوقی  کمیسیون  رئیس  غضنفرآبادی،  موسی 
قضایی مجلس شورای اسلامی نیز خبر منتشرشده را 
تکذیب کرد و گفت: این کمیسیون در جریان رسیدگی 
به لایحه حمایت از زنان در برابر خشونت، مصوبه ای 
درباره لزوم کسب اجازه همه زنان از سرپرست خود 

جهت خروج از کشور نداشته است.«
در عین حال کامبیز نوروزی، حقوق دان در گفت وگو 
با یکی از رسانه ها در این باره گفت: »آنچه که سخنگوی 
کمیسیون قضایی اعلام کرده، عجیب است. او گفته 
است زنان بالای ۱۸ سال باید براساس اذن »سرپرست« 
برای خروج از کشور اقدام کنند. بیان چنین موضوعی 
ازسوی اعضای کمیسیون قضایی خودش جای بحث 
دارد. چراکه استفاده از عبارت سرپرست برای این گروه 

از زنان غیرتخصصی و مبهم است.«
این حقوق دان گفت: »در قانون عنوان سرپرست 
است،   برده می شود که صغیر  کار  به  برای کسی 
کسی که به سن قانونی نرسیده باشد، برای چنین 
کسی باید سرپرستش که پدرش، مادرش یا افراد 
عنوان  از  وقتی  بگیرند،  اما  تصمیم  دیگر هستند، 
زنان بالای ۱۸ سال استفاده می شود، این زنان اصلا 

سرپرست ندارند.«

مدیر کنترل جانوران شهری سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
تهران گفت: روزانه ۲۰ قلاده سگ ولگرد در مرکز نقاهتگاه آرادکوه 
واقع در کهریزک عقیم می شوند. داوود گودرزی در مورد جمع آوری 
سگ های بلاصاحب اظهار کرد: در حال حاضر ۱۰ تیم زنده گیری با 
همراهی ۱۰ متخصص مشغول جمع آوری سگ های ولگرد در تهران 

هستند. در این بین مناطق ۱،۲،۴،۵،۱۵،۱۸،۱۹،،۲۰،۲۱و ۲۲ به دلیل 
جغرافیای خاص و داشتن نقاط حاشیه ای و حریم، بیشترین تعداد 

سگ های بلاصاحب را دارا هستند.
شهر  بلاصاحب  سگ های  جمع آوری  خصوص  در  افزود:  وی 
تهران، سه مشکل وجود دارد که اولین مشکل، رهاسازی سگ های 
تهران  غربی  مناطق  در  است.  تهران  در  اقماری  ولگرد شهرهای 
رهاسازی  و  منتقل  پایتخت  به  اطراف  شهرهای  ولگرد  سگ های 
می شوند. متاسفانه در مناطق جنوبی، شمالی و شرقی هم با همین 
معضل روبرو هستیم و سگ هایی که در شهرها و شهرک های اطراف 
تهران جمع آوری می شوند، در محدوده شهر تهران رها شده و به 

مشکلات ما برای کنترل می افزایند.
گودرزی دومین مشکل را بازار خرید و فروش سگ ها در حاشیه 
تهران خواند و عنوان کرد: سومین مشکل در جمع آوری سگ های 
ولگرد، برخی افراد هستند که بدون داشتن اطلاعات و آگاهی کامل 
در عملیات زنده گیری سگ ها مداخله می کنند. ما گروه های حامیان 
واقعی و دلسوز را در کنار خود داریم که در بحث غذادهی و نظافت 
سگ ها کمک می کنند. به طوری که در مرکز نگهداری و نقاهتگاه 
ما در آرادکوه ۵ گروه ۸ نفری مشغول کمک هستند، اما گروهی از  
دوستداران حیوانات در پارک کوهسار، دره شیان، پارک پردیسان و 
بوستان یاس فاطمی، هنگام جمع آوری سگ های بلاصاحب به دلیل 
ناآگاهی و کمبود اطلاعات در کار نیروهای شهرداری مداخله کرده و 

کار جمع آوری سخت تر می شود.
کرد:  عنوان  شده،  جمع آوری  تعداد سگ های  درمورد  گودرزی 
روزانه حدود ۵۰ تا ۶۰ قلاده سگ جمع آوری و به نقاهتگاه آرادکوه 
منتقل می شوند که حدود ۱۱ هزار متر مربع وسعت دارد و دارای 
یک کلینیک مجهز به همراه چندین متخصص شامل دامپزشکان، 
کمک دامپزشکان و البته نیروهای خدماتی به صورت شبانه روزی 

فعال است.
با  غیربیمار  و  بیمار  آرادکوه سگ های  نقاهتگاه  در  افزود:  وی 
و  نر  سگ های  همچنین  و  شده  جداسازی  دامپزشک  تشخیص 
ماده نیز به صورت جداگانه نگهداری می شوند. روزانه حدود ۲۰ 
سگ در آرادکوه مورد عقیم سازی قرار می گیرند. نقاهتگاه آرادکوه 
توسط  است  قرار  که  دارد  را  سگ  هزار   ۲ از   نگهداری  ظرفیت 
سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران، ۲ هکتار به ظرفیت این 
نقاهتگاه اضافه شود. بنا براعلام سایت شهر، گودرزی بیان کرد: 
طبق دستورالعمل های موجود، سگ های بلاصاحب عقیم سازی 
شده و واکسن هاری دریافت می کنند و با شرایط مناسبی نگهداری 
می شوند. این سگ ها پلاک شناسایی دارند و در صورتی که اشخاص 
حقیقی برای باغ، کارخانه و … تمایل به در اختیارگیری این سگ ها 
داشته باشند، می توانند با مراجعه به سازمان مدیریت پسماند و پر 
کردن فرم تعهد که بعدها سگ را در سطح شهر رها سازی نکنند، 
بدون پرداخت کوچکترین هزینه ای سرپرستی آنها را برعهده بگیرند.

واکنش ها به طرح جنجالی مساله خروج زنان از کشور با اجازه سرپرست 

وج  بلوای یک اذن خر
»در جلسه لایحه منع خشونت علیه زنان مورد بحث و بررسی قرار گرفت و مواد باقیمانده از این لایحه نیز به تصویب اعضای کمیسیون رسید و لایحه 
مذکور در جلسه امروز جمع بندی شد. طبق مصوبه امروز این کمیسیون، خروج بانوان از کشور باید با اذن سرپرست باشد، مگر در موارد خاص که با حکم 

دادگاه انجام می شود.« 

آماری از بیشترین تعداد سگ های بلاصاحب در تهران

در قانون عنوان 
سرپرست برای 

کسی به کار 
برده می شود 

که صغیر است 
و برای چنین 

کسی باید 
سرپرستش که 
پدرش، مادرش 

یا افراد دیگر 
هستند، تصمیم 

بگیرند،  اما 
وقتی از عنوان 
زنان بالای 1۸ 
سال استفاده 
می شود، این 

زنان اصلا 
سرپرست 

ندارند

معاون فنی و نظارت سازمان نظام پزشکی کشور در واکنش به اظهاراتی 
مبنی بر عدم استفاده ۵۰ درصد از جامعه پزشکی از کارتخوان، با بیان اینکه 
بسیاری از اعضای جامعه پزشکی در بیمارستان ها و درمانگاه ها کار می کنند 
و مطب شخصی ندارند، برخی هیات علمی بوده و در بیمارستان های آموزشی 
به نام شان  کارتخوان  و قطعا  نمی کنند  پزشکی  کار  برخی هم اصلا  فعالند، 
اما چرا  این تعداد پزشک داریم،  اینکه اعلام کنیم  بنابراین  نیست، گفت: 
همین تعداد کارتخوان به نام پزشکان نداریم، دلیلش واضح است.  دکتر 
با ایسنا، درباره وضعیت استفاده از کارتخوان  علی سالاریان در گفت وگو 
در جامعه پزشکی، گفت: به نظر می رسد که بعضی اظهارنظرها در حوزه 
استفاده از کارتخوان در بین جامعه پزشکی، کارشناسی نیست. به عنوان 
زمانیکه  ندارند.  کارتخوان  پزشکان  که ۵۰ درصد  می کنند  ادعا  برخی  مثال 
بررسی می کنیم می بینیم که از یک جهت درست گفته اند و ۵۰ درصد پزشکان 
کارتخوان ندارند، اما واقعا شاید کمتر از ۵۰ درصد پزشکان مطب شخصی 
بیمارستان ها، درمانگاه ها و  اورژانس  بقیه پزشکانی هستند که در  دارند و 
... مشغولند یا اینکه اصلا جایی کار پزشکی انجام نمی دهند. بنابراین اینکه 
اعلام کنیم که این تعداد پزشک داریم، اما چرا همین تعداد کارتخوان به نام 
پزشکان نداریم، دلیلش واضح است. با مقداری دقت، مشورت گرفتن و صبر 

باید درباره این موارد تحقیق کنیم.

چرا برخی پزشکان کارتخوان ندارند؟ 
سالاریان با بیان اینکه اظهارنظرهای عجولانه باعث تشویش اذهان عمومی، 
تکدر خاطر همکاران و سوءاستفاده دیگران می شود، ادامه داد: زمانیکه قشر 
فرهیخته ای را به راحتی به ۵۰ درصد مالیات گریزی  متهم می کنید، بقیه اقشار 
هم برایشان این سوال ایجاد می شود که اگر تخلف اینقدر فراگیر است، حتما 
کار آسانی است و این اظهارات راه را برای تخلف بیشتر باز می کند. چنین 
مواردی برای اعتبار جامعه، اعتبار جامعه پزشکی و سازمان امور مالیاتی مناسب 
نیست. باید توجه کرد که بسیاری از اعضای جامعه پزشکی یا در بیمارستان ها و 
درمانگاه ها کار می کنند و مطب شخصی ندارند که کارتخوان شخصی هم داشته 
باشند. در عین حال برخی از پزشکان هم اصلا کار پزشکی نمی کنند. بسیاری 
از پزشکان سرشناس و معتبر، هیات علمی دانشگاه بوده و صبح در دانشگاه 
تدریس می کنند، بعد از ظهر در بیمارستان های آموزشی یا کلینیک های دولتی 
حضور دارند و قطعا کارتخوان به نام شان نیست. بسیاری از افراد هستند که در 
سازمان تامین اجتماعی مشغول به کار هستند یا کار اداری کرده و در سازمان 

تامین اجتماعی، وزارت بهداشت و... مدیر هستند. 
وی گفت: ضمن اینکه بسیاری از پزشکان هم هستند که پروانه مطب دارند، 
اما نسبت به بازگشایی مطب اقدام نکرده اند و در کلینیک های خصوصی کار 
می کنند. کلینیک های خصوصی که درآمد، مسئولیت و سرمایه گذاری آن برعهده 

شخص دیگری است و اصلا الزامی ندارد که کارتخوان داشته باشد.
ثبت ۸۰ هزار پرونده مطب

وی با بیان اینکه تقریبا بیش از ۳۰۰ هزار عضو جامعه پزشکی داریم، گفت: از 
این تعداد بالای ۱۵۰ هزار نفر پزشک متخصص و عمومی هستند. از این میزان 
شاید حدود ۷۰ الی ۸۰ هزار مطب یا پروانه داشته باشیم. حال اینکه پزشکانی 
که پروانه دارند، در بخش خصوصی فعالند یا خیر، از طریق خود سازمان امور 
مالیاتی می تواند مورد بررسی قرار گیرد. ما هنوز برای اینکه متوجه شویم که در 
یک ساختمان پزشکان، چند پزشک فعالند نیز دسترسی خوبی نداریم؛ به طوری 
که ممکن است از سال ها قبل تابلویی در یک ساختمان پزشکان وجود داشته 

باشد، اما آن پزشک سال ها نبوده یا فوت کرده یا مهاجرت کرده باشد.
وی با بیان اینکه سازمان نظام پزشکی در زمینه استفاده پزشکان از کارتخوان 
حساس است، گفت: در عین حال اداره امور مالیاتی به سازمان نظام پزشکی 
اعلام می کند که برخی افراد کارتخوان ندارند یا بیماری شکایت کرده که فلان 
پزشک کارتخوان نداشته است. حال از آنجایی که مسئولیت ما در برابر سازمان 
امور مالیاتی تضامنی است؛ به این معنا که سازمان امور مالیاتی با جامعه 
پزشکی همکاری می کند و سازمان نظام پزشکی هم طبق قانون موظف است که 
با سازمان امور مالیاتی همکاری کند و در این موارد تخلف، بلافاصله از طریق 

انتظامی و بازرسی نظام پزشکی ها، پیگیری انجام می شود.

پزشکانی بدون مطب و مالیات
ماجرای پزشکان فراری از کارت خوان


